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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Onlangs heeft TNO Defensie en Veiligheid Ypenburg 1, gemeente Den Haag, 

bouwplannen openbaar gemaakt voor een locatie aan de Boslaan, die bij de 

organisatie in eigendom  is.  Er worden een tweetal gebouwen bijgebouwd welke een 

behoorlijke impact hebben op het bestaande bosgebied en de daar levende reeën 

populatie. De 1200 te kappen bomen worden gecompenseerd door elders op het 

terrein het aantal bij te planten.  

Op het terrein van TNO verblijft volgens recente informatie een groep van circa 10 

reeën. Het verplaatsen van het bos en de bouwwerkzaamheden zorgen voor een 

onrustige een gevaarlijke situatie voor deze dieren. Zeker omdat het terrein van TNO 

wordt omgeven door snelwegen. 

Op de site van TNO2 is te lezen dat er nauwelijks beschermde diersoorten voorkomen. 

Er wordt gesproken over de sperwer en de kleine modderkruiper maar niet over de 

aanwezigheid van reeën. In de ‘Natuurtoets TNO Ypenburgse Boslaan, Den Haag, 

Ypenburg’ 3 uit 2013 wordt gemeld dat in het plangebied  drie reeën zijn 

waargenomen, terwijl tijdens de bijeenkomst voor de buurtbewoners is gesproken van 

een groep van circa 10 reeën. 

Daarnaast zijn de medewerkers van TNO van mening dat een groep van dit formaat te 

groot is voor het stuk grond. Men kon dan ook niet uitsluiten dat er reeën geschoten 

gaan worden.  

 

                                                           
1 http://www.ypenburg.nu/bosweide-nieuws/4950-tno-toont-openheid-over-

plannen.html 
2 https://www.tno.nl/ypenburg/ 
3 https://www.tno.nl/media/5362/natuurtoets_tno_ypenburg_2013.pdf 



 

 

Pagina 2/3 

 

 

1. Bent u met ons van mening dat de kap van 1200 bomen4 een enorme impact heeft op 

de aanwezige flora en fauna, waaronder beschermde dieren, zoals reeën, die hun 

natuurlijke habitat verliezen? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Het desbetreffende terrein heeft in de provinciale Verordening Ruimte geen bijzondere 

aanduiding zodat er op het eerste gezicht geen direct provinciaal belang in het geding 

is. In de planologische procedure dient nog wel te worden bezien of de uiteindelijke 

functie ook past in de Verordening ruimte 2014, met name in de regelgeving ten 

aanzien van nieuwe kantoren (artikel 2.1.2). Dat betekent dat het op de eerste plaats 

aan de gemeente is om te bepalen wat er planologisch wenselijk is. Wij willen ons 

daarom niet op voorhand mengen in een discussie over het kappen van bomen op dit 

(bedrijven)terrein. Dit achten wij op de eerste plaats een gemeentelijke 

verantwoordelijkheid, met eventueel een verantwoordelijkheid van het Rijk vanwege 

de Flora- en faunawet. 

 

2. Bent u, als verantwoordelijke overheid voor de flora en fauna, bereid in gesprek te 

gaan met TNO om de daar aanwezige flora en fauna goed te blijven beschermen? Zo 

nee, waarom niet? 
 

Antwoord 

Aangezien de formele bevoegdheden daaromtrent op dit moment berusten bij de 

gemeente en eventueel bij het Rijk, achten wij het niet opportuun ons in deze 

afwegingen te mengen. 

 

3. Bent u met ons van mening dat er eerst gekeken moet worden naar alternatieve 

mogelijkheden zodat de huidige 1200 bomen gespaard kunnen worden?  Indien dit al 

is gebeurd, kunt u aangeven naar welke alternatieven er is gekeken en waarom deze 

niet afdoende bleken? Zo nee, waarom deelt u deze mening niet?   

 

Antwoord 

Zie antwoord op vraag nr. 2. 

 

4. In de natuurtoets, uitgevoerd door adviesbureau E.C.O. Logisch, staat een 

waarneming van drie reeën vermeld, waar verder geen aanbevelingen voor worden 

gedaan. Klopt het echter dat er op het terrein van TNO Ypenburg zich circa 10 reeën 

bevinden? 

 

Antwoord 

Wij beschikken niet over informatie over het aantal reeën op dit terrein. 
 

5. Bent u met ons van mening dat de natuurtoets aanbevelingen voor de aanwezige 

 reeën zou moeten bevatten? Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord 
Zie antwoord op vraag nr. 2. 

 
6. Welke maatregelen kunt u (laten) nemen om de betreffende reeënpopulatie niet te 

 laten afschieten, maar te beschermen? 

                                                           
4 https://www.tno.nl/media/5359/stcrt-2015-9543-1.pdf 
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Antwoord 
Wij achten het niet opportuun om een reeënpopulatie op een dergelijke locatie, geheel 
omsloten door stedelijk gebied en snelwegen, bijzondere bescherming te bieden. 

 

7. Zijn er migratiemogelijkheden voor de reeënpopulatie en zo ja welke? Zijn deze 

 afdoende om de groep reeën veilig te laten migreren naar een ander geschikt 

 leefgebied?  

 

Antwoord 

Gelet op de situatie zoals geschetst in antwoord nr. 6, zijn er geen veilige 

migratiemogelijkheden. 

 

8. Als het echt niet anders kan, bent u dan bereid de reeën te verplaatsen naar een 

 andere geschikte leefomgeving? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 
In Zuid-Holland vindt populatiebeheer van reeën plaats. Dat houdt in dat jaarlijks een 
aantal reeën wordt geschoten om overpopulatie te voorkomen (naast afschot om 
andere redenen). Wij achten daarom verplaatsing niet zinvol, nog los van de vraag of 
dat uit oogpunt van dierenwelzijn bij een stress-gevoelige soort als het ree wel 
wenselijk is. 

 

9. Zijn de bouwplannen van TNO in overeenstemming met de provinciale Visie en 

 Verordening  Ruimte en Mobiliteit? Zo nee, welke maatregelen gaat u in dit geval 

 treffen? 

 

Antwoord 

Zie antwoord op vraag nr. 1. 

 

 

Den Haag, 13 juli 2015           

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 
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drs. J.H. de Baas                         drs. J. Smit 

 

 


